
  

  

 

   
  

 
 

 

HANDIKAPPRÅDET  

VID FASTIGHETSNÄMNDEN OCH  

MILJÖ- OCH HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN  

  

 

PROTOKOLL NR 4/2010 
 

Sammanträdesdag:  

Måndag den 6 september 2010 

 

    

 

  
Justerat den Justerat den 

 

 

 

 

Stefan Mattsson Britt-Marie Karlsson 

 

 

Närvarande: 

Ordförande Stefan Mattsson (SRF) 

Vice ordförande Britt-Marie Karlsson (HSO-FEB) 

Ledamöter Britt-Inger Stjernström (HSO/R) 

 Leenu Hernejärvi (HSO/Astma) 

 Seppo Mälkki (RSMH) 

 Pelle Kanbjer (SDF) 

 Ann Louise Larsson Kapp (DHR) 

  

 

Dessutom närvarade föredragande tjänstemannen Malin Ekman, två dövtol-

kar samt handikapprådets sekreterare Christina Moberg och Maria Stigle. 

 

   

§ 1 Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsar alla välkomna och förklarar sammanträdet 

öppnat. Ordföranden hälsar rådets nya ledamot Ann Louise Lars-

son Kapp välkommen till rådet.  
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§ 2 Val av protokolljusterare 

Ordföranden Stefan Mattsson och vice ordföranden Britt-Marie 

Karlsson utses att justera dagens protokoll.  

 

 

§ 3 Fastställande av dagordning 

Dagordningen godkänns. 

 

 

§ 4 Föregående protokoll 

Rådet godkänner protokoll nr 3/2010 som läggs till handlingarna. 

 

  

§ 5 Inkomna protokoll/skrivelser 

Inkomna protokoll (skrivelser) anmäls och läggs till handlingar-

na. 

 

- Kommunstyrelsens handikappråd, protokoll nr 5/2010 

 

- Protokollsutdrag från fastighetsnämnden 2010-05- 18, § 7 

samt tjänsteutlåtande om fyllnadsnominering till handikapp-

rådet. 

 

- Protokollsutdrag från miljö- och hälsoskyddsnämnden 2010-

06-15, § 6 samt tjänsteutlåtande om fyllnadsnominering till 

handikapprådet. 

 

- Protokollsutdrag från fastighetsnämnden 2010-06-15 § 4 samt 

tjänsteutlåtande om svar på skrivelse om tillgång till hörsel-

teknisk utrustning i stadens lokaler. 

 

- Protokollsutdrag från miljö- och hälsoskyddsnämnden 2010-

08-24 § 9 samt tjänsteutlåtande om svar på skrivelse om till-

gång till hörselteknisk utrustning i stadens lokaler. 

 

Med anledning av svar på skrivelse om tillgång till hörselteknisk 

utrustning i stadens lokaler yttrar sig rådet enligt följande:  
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Det måste i översynen av stadens möteslokaler ingå att se till att 

den fasta hörselteknisk utrustning som finns ska vara tydligt ut-

märkt med t.ex. en skylt som också informerar om hur den an-

vänds. Detta är framför allt viktigt i sådana lokaler där en recep-

tion eller annan personal som kan hjälpa till saknas. Ibland krävs 

det att man sitter på någon speciell plats eller del av lokalen för 

att kunna använda utrustningen. I sådana fall måste även detta 

vara tydligt markerat.  

 

Vidare föreslår rådet att det ska framgå i kallelser till handikapp-

råden om lokalen där mötet ska hållas är utrustad med hörseltek-

nisk utrustning.  

 

 

§ 6  Inkomna remisser 

 

Remiss om Departementspromemorian Bortom fagert tal – 

Om bristande tillgänglighet som diskriminering. 

 

Rådet ställer sig bakom förslaget. 

 

 

§ 7 Fastighetsnämnden 

Christina Moberg informerar rådet om att sedan Torbjörn  

Johansson slutade har Hans Pettersson varit tillförordnad  

fastighetsdirektör för fastighetskontoret. Hans Petterssons  

förordnade går ut den 22 september 2010. Till dess att en ny  

fastighetsdirektör tillsätts träder biträdande fastighetsdirektör 

Thomas Perslund in som tillförordnad fastighetsdirektör. Thomas 

Perslund är för närvarande även tillförordnad fastighetschef.  

 

  

§ 8 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Malin Ekman enhetschef för SLB-analys (Stockholms Luft och 

buller) informerar om hur kontroll av luftkvalitén i Stockholm 

och Uppsala län går till.  
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Stockholm och Uppsala läns luftvårdsförbund sträcker sig över 

35 kommuner och bedriver luftövervakning sedan 1992.  

Kontroll av luftkvalitén styrs av EU-direktiv som bland annat 

understryker vikten av luftvårdsförbund. SLB använder sig av 

tre verktyg för att kontrollera luftkvalitén; Mätning, utsläpps-

modeller och en utsläppsdatabas. Det finns ett antal mätstationer 

i Stockholm och den största ligger på Hornsgatan 108.  

 

Malin berättar att meteorologin påverkar partikelhalterna. Den 

snörika vintern gav t.ex. väldigt låga partikelhalter i Stockholm i 

år.  Över lag har luftkvalitén blivit bättre de senaste årtiondena. 

Bland annat har miljözon för tunga bilar och trängselskatter lett 

till minskade utsläpp av kvävedioxid. Staden klarar ändå inte 

luftkvalitetsnormerna för kvävedioxid och lokala åtgärder är 

nödvändiga.  

 

Aktuell information om luftkvalitén läggs ut på hemsidan 

(www.slb.nu), hos DN och Radio Stockholm med uppdateringar 

morgon och eftermiddag varje dygn. Där framgår hur luftkvali-

tén beräknas se ut under kommande dygn.  

 

 

§ 9 Rådets arbetsformer 

För att rådet ska kunna yttra sig över fler remisser ska rådets ord-

förande och vice ordförande yttra sig på delegation i de ärenden 

där rådets nästa sammanträde inte kan inväntas.  

 

Det går till så att rådets sekreterare e-postar remisser som in-

kommit till nämnderna till rådet. Ordföranden samordnar remiss-

svaret med vice ordförande via e-post och skickar vidare till sek-

reterarna som lägger in yttrandet i en delegationsmall och expe-

dierar yttrandet.  

Rådet godkänner förslag till ny arbetsform för yttrande på dele-

gation.  

 

Rådet diskuterar hur man önskar att sammanträdena för 2011 ska 

förläggas. Nuvarande tidpunkt, måndag eftermiddag, är en bra tid 

och rådet har även fortsättningsvis sina sammanträden då.  

http://www.slb.nu/
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§ 10 Rådets frågor inför presidiemötet den 14 oktober 2010 

Då presidiemötet kommer att senareläggas till våren diskuterades 

inga frågor. Sekretariatet ska komma med vidare information om 

presidiemötet under september.  

 

 

§ 11 Övriga frågor 

Leenu Hernejärvi informerar om att HSO organiserar  

Kulturfestival för alla den 21 november 2010 i ABF-huset på 

Sveavägen. 

 

Pelle Kanbjer upplyser om de problem som uppstår i parkerings-

hus som använder talande parkeringsapparater. I Kistas nya  

parkeringshus har man t.ex. talande parkeringsapparater som  

omöjliggör för döva att använda parkeringshuset. Rådet anser att 

fastighetsnämnden i sina hyresavtal med parkeringsbolag ska 

kräva att det blir tillgängligt för alla med funktionsnedsättning.  

 

Rådet beslutar att skicka denna paragraf till trafik- och  

renhållningsnämndens och Stockholms Parkering AB:s  

gemensamma handikappråd för kännedom.  

 

 

  Vid protokollet 

 

 

  Maria Stigle 
 


